
Ledøje-Smørum historiske forenings Generalforsamling den 2. 
marts 2024 afholdt i Smørum Kulturhus 

Referat 

 

1. Formanden Finn Sølvbjerg Hansen bød forsamlingen velkommen og foreslog Norman Frederiksen 
som dirigent. Norman Frederiksen blev valgt og indledte med at konstatere, at generalforsamlingen var 
lovlig varslet og indkaldt. 

2. Finn Sølvbjerg Hansen aflagde herefter beretning om foreningens virke i det forgangne år, her iblandt 
de mange foredrag, der havde fundet sted både i den gamle skole og i kommunens øvrige lokaler og 
kom også ind på det gode samarbejde, der herskede mellem foreningen og biblioteket. 

Næstformanden Line Ludvigsen supplerede beretningen med orientering om samarbejdet med ROMU, 
der har budt på sommerferieaktiviteter for børn ”prøv at være arkæolog”. Den gamle skole har haft be-
søg af mange skolebørn, der har prøvet at være skolebarn i 50’erne for en stund og som har haft stor 
fornøjelse af præsentationerne af museets mange spændende udstillinger. Åbent hus-arrangementet 
den første søndag i måneden er også en velbesøgt event. Webmaster Georg Strong har forsynet udstil-
lingerne med QR-koder og har indlæst den nødvendige tekst til glæde for publikum. Medlemmerne 
blev gjort opmærksomme på sommerudflugten samt rejsen til Grækenland i sensommeren, en rejse, 
som Hannah Rank og Niels Henrik Rank har taget initiativ til. 

Årsskriftsarbejdsgruppen kan meddele, at tilbuddene om artikler til bladet er godt i gang, og at vi er sik-
ret et nyt spændende nummer for 2024. 

Carsten Skovbro supplerede med oplysning fra den nedsatte visionsgruppe, der arbejder med spørgs-
målet om fremtiden og de udfordringer, der er for det frivillige arbejde. 

Der var ingen spørgsmål fra deltagerne, som herefter godkendte beretningen. 

3. Foreningens regnskab for 2023 og budget for 2024 

Kasserer Niels Henrik Rank fremlagde årsregnskabet, der er revideret og godkendt af revisorerne og 
henledte opmærksomheden på foreningens pæne formue, der er tilvejebragt med hjælp af den pæne 
donation/arv efter foreningens trofaste medlem Grethe Bielefeldt. 

Regnskabet og budget blev godkendt. 

4. Indkomne forslag 

Der var ingen indkomne forslag. 

5. Fastsættelse af kontingent 

På baggrund af det fremlagte regnskab og kassererens budget blev det vedtaget at bevare kontingentet 
uændret. 

 

 



6. Valg til bestyrelsen 

Finn indledte med at sige, at han ønskede at træde tilbage som formand på grund af helbredsproble-
mer, men han ønskede stadig at sidde i bestyrelsen. 

Til bestyrelsen valgtes: 

Finn Sølvbjerg Hansen, Niels Henrik Rank, Bent Thygesen, Annelise Mark Pejtersen 

7. Valg af suppleanter: Hans Bindslev og Ingrid Bay 

8. Valg af revisorer: Ebbe Engmark og Birgit Kragh Larsen 

9. Valg af revisorsuppleant: Norman Frederiksen 

10. Eventuelt: 

Finn Sølvbjerg Hansen takkede for de mange år, han har haft som formand for foreningen. Line Ludvig-
sen takkede de afgående medlemmer af bestyrelsen Anne Marie Teuber og Hannah Rank for deres ind-
sats i bestyrelsesarbejdet. Line Ludvigsen takkede ligeledes Finn Sølvbjerg Hansen for hans mange-
årige indsats som formand og glædede sig over, at han fortsat vil deltage i bestyrelsesarbejdet. 

 

Efterfølgende konstituerede bestyrelsen sig som følger: 

Formand: Carsten Skovbro 

Næstformand: Line Ludvigsen 

Kasserer: Niels Henrik Rank 

Bestyrelsesmedlemmer: 

Finn Sølvbjerg Hansen, Bent Thygesen, Annelise Mark Pejtersen og Knud Larsen 

Suppleanter: Hans Bindslev og Ingrid Bay 

 

 

_____________________  ____________________  _________________ 

Normann Frederiksen  Finn Sølvbjerg Hansen  Ingrid Bay 

Dirigent   Formand   Referent  


